
                                                                                      

 

                                                                           
  

I. pracovní skupina – osoby a rodiny ohrožené, rizikové, v problémech a krizi 
        

 ZÁPIS ZE SETKÁNÍ 
                 

3/2024 
 

                   Datum: 4.11.2024  
 

 

Přítomni: dle prezenční listiny 

 

1. Úvod  

Přivítání členů pracovní skupiny a zástupce organizace „ZA sklem o.s.“ -Mgr. Valachová, 

Ph.D., ředitelka pobočky Brno a Kyjov.  

 

2. Aktuality z KPSS Kyjovska + informace od koordinátorky: 

   

 Koordinátorka komunitního plánování poděkovala všem za materiální a dobrovolnickou 

pomoc při povodních. Velké poděkování DDM Kyjov. Ze své vlastní zkušenosti ví, že 

v Jeseníku je stále potřeba pomoc. Ale pokud chce někdo pomoci, zavolat na dobrovolnické 

centra, kde je potřeba pomoc.   

Mgr. Hegedüs- ředitel DDM Kyjov, p.o. města informoval o tom, že v Brně velmi dobře 

funguje Dobrovolnické centrum a oni předají informace ohledně toho, kde a jaká pomoc je 

potřeba.  

 Dne 9.10.2024 se uskutečnilo Setkání školních metodiků prevence. Byli zde zástupci škol, 

kteří si poslechli organizace, kteří zde prezentovali programy. Bude se aktualizovat rejstřík 

primární prevence a začátkem roku 2025 všichni budou o programech a čerpání informování 

e-mailem.  

 Nabídka od Therapy navýšení o 4 hodiny týdně pro SOS pomoc – materiál půjde na radu 

města Kyjov.  

 Společně se sociálními pracovnicemi OSPOD Kyjov proběhla schůzka ve Středisku 

výchovně péče v Hodoníně. Nyní budou probíhat jednání, jestli by v prostorách SOS pomoci 

Kyjov mohla být tato sociální služba např. 1 den v týdnu. OSPOD Kyjov vnímá potřebu, aby 

zde byla pobočka.  

 Realizace sociálního pedagoga do škol a OSPOD do škol v letošním školním roce. 

Mgr. Raisiglová, DiS. – vedoucí OSPOD Kyjov informovala, že budou spolupracovat se 

školami a setkávat se s pedagogy v jejich prostředí a společně vše nastavovat. Tým se bude 

skládat z vedoucí OSPOD Kyjov, ze sociální kurátorky pro mládež, sociální pracovnice 

OSPOD pro danou lokalitu a zástupce SASPRD při CSS Kyjov a při Občanské poradně 

Krok Kyjov. Rozjíždí se spolupráce se sociálními pedagogy, nyní se vše mapuje a zjišťuje.  

 



                                                                                      

 

                                                                           
 

 V roce 2025 proběhnou kulaté stoly se zaměřením na nepříznivé životní situace. Z jednání by 

mělo vzejít zmapování situací a jejich řešení. Cílem je, aby se vše informace dostaly mezi 

velkou míru lidí, které nemají povědomí o sociálních službách. Průvodce informovanosti 

v on-line podobě a podpůrný nástroj katalog a brožury. Pro mladé lidi by byla vhodná např. 

videa.  

Úkol: V prosinci 2024 na společné schůzce se nastíní termíny kulatých stolů. Zamyslet  

se nad nepříznivými životními situacemi, které naši klienti řeší a koho bychom ke kulatému 

stolu z odborníků přizvali.  

 Bubnovačka a týden za dětství bez násilí 18.-25.11.2024. Bubnováním symbolicky dáváme 

hlas týraným dětem, které jsou často pro společnost neviditelné. Koordinátorka komunitního 

plánování se zeptala, jestli se v letošním roce zapojíme společně nebo individuálně.  

Mgr. Valachová, Ph.D.- ředitelka pobočky Brno a Kyjov ZA Sklem o.s. – informovala, 

že informace jsou na sociálních sítích, kde se upozorňuje na to, aby se nemlčelo o domácím 

násilí a mělo osvětový charakter. Školy bubnují a natáčí videa a je vše na sociálních sítích. 

Mají v plánu za pobočku Kyjov a Brno bubnovat spolu s dětmi a natočí z toho krátké video, 

které umístí jako podporu na sociální sítě. Dále informovala ohledně Centrum Locika, která 

je koordinátorem.  

Mgr. Hegedüs-ředitel DDM Kyjov, p.o. města navrhl zapojit školy a sejít se na náměstí  

a společně bubnovat. Mohla by se přizvat i televize. DDM Kyjov se také zapojí.  

Probráno, jestli se vše stihne v letošním roce nebo nechat do příštího roku 2025, kde by byl 

přizván i odborník ohledně osvěty. Vzhledem k datu, kdy se má bubnovat, budou informace 

ohledně Bubnovačky přeposlány e-mailem na školní metodiky prevence. Školy a organizace 

budou individuálně bubnovat a při tom se natočí krátké video. Jejich podpora bude společně 

prezentována na sociálních sítích města jako podpora proti násilí.  

 Informace ze Studentského parlamentu ohledně JARNÍHO ÚKLIDU. V příštím roce bude 

koordinace od Studentského parlamentu, kde rozdělí lokality mezi organizace a školy 

v konkrétním termínu. Budou informovat plakátem města Kyjov a Studentského parlamentu.  

 

           Informace od členů pracovní skupiny: 

 

Mgr. Veronika Vašíčková – Krok Kyjov, z.ú. informovala, že se organizaci daří díky 

projektům zlepšovat prostředí pro jejich cílové skupiny a Terapeutická komunita  získala 

dotaci na nákup nového Tranzitu. Organizace má v současné době stabilní tým, který byl 

v tomto roce posílen o nového psychologa. V březnu tohoto roku byla otevřena pravidelná 

motivační skupina, která je určena pro ty, kteří mají problém se závislostí a chtějí pomoci 

s podporou k vykročení ke změně svého života. Skupiny se mohou účastnit i bývalí klienti 

Kroku. V současné době se snaží zvyšovat povědomí o existenci motivační skupiny,  

aby se tyto informace dostaly k cílové skupině. Zvyšuje se počet klientů, kteří přichází  



                                                                                      

 

                                                                           
do terapeutické komunity s čím dál komplikovanější sociální i zdravotní 

anamnézou, např. zadluženost, mnohačetné zdravotní problémy aj. "   

 

Mgr. Marcela Zemánková – ředitelka DDM Veselí nad Moravou informovala,  

že v organizaci rodiče využili „Darujeme kroužky. cz,“ kde se čerpají peníze  

na kroužky. Spolupracují se SASPRD ve Veselí nad Moravou, kde jim doporučí klienty a oni 

už to s rodiči dojednají do konce. Dostávají 3 poukázky za 500,-Kč, čímž mají zaplacený 

kroužek. Využívají rodiny, které i když pracují, nemají dostatek finančních prostředků  

na kroužky. Na pobočce ve Bzenci mají nájemní smlouvu do 31.12.2024 a čekají  

na prodloužení. Stojí o to, aby pobočka fungovala i nadále, protože dochází do kroužků 

kolem 200 dětí.  Cílovou skupinou je i mládež do 30-ceti let. Pod touto cílovou skupinou 

jsou i rodiče, tedy maminky na mateřské dovolené, které dochází do mateřských center,  

na které stát nepřispívá. V současné době mají 4 centra, od 1. ledna 2025 jim přibude další, 

protože se budou slučovat s DDM ve Strážnici. V současné době se bude rozhodovat ohledně 

financování a legislativních změn. Nově nedostanou finanční prostředky na dítě, které 

nechodí do MŠ. Potřebovali by elektro auto. Komunikují s rodiči ohledně kroužků a dle 

potřeby se domlouvají na platbě na splátky.  

 

Mgr. David Hegedüs- ředitel DDM Kyjov, p.o. města informoval o financování, kde dítě 

např. chodí do 3 kroužků, ale dotace od MŠ je jen na 1 kroužek. Podařilo se koupit 9-ti 

místné auto a navýšení o 1 pracovní úvazek. Podařila se zrealizovat „PŘÍRODNÍ 

ZAHRADA“ za 700 tis. Kč. Otevírají nové kroužky a je o ně zájem. Mají dopolední 

výukové programy pro školy – dopravní výchova. Nově začalo dopoledne docházet přes  

20-cet maminek s dětmi, kdy je pracovník nápomocen. Hodně je využíván příspěvek 

z Aktivního města Kyjov.  

 

Mgr. Kateřina Valachová, Ph.D.- ředitelka pobočky Brno a Kyjov ZA Sklem o.s.  

sdělila, že mají letáček-praktický průvodce pro rodiče, jehož dítě má poruchu spektra 

autismu. Také získali 9-ti místné elektro auto do Brna, ale budou ho přesunovat na pobočku 

do Kyjova, protože mají 50 klientů. Auto potřebují dopoledne na objíždění maminek  

po okolních obcích s logopedickými pomůckami. Stále je trápí financování. Nejvíce 

spolupracují s mateřskými a základními školami a to na výukových a osvětových 

programech, primární preventivní programy. Do budoucna chtějí propojit rodinu, sociální 

službu, školku a školu.  

 

Denisa Šmehlíková, DiS. – sociální pracovnice Občanská poradna Charita Kyjov 

informovala ohledně finanční pomoci z Tříkrálové sbírky. Hodně klientů je zadlužených, řeší 

se exekuce. Dne 31.5.2022 získali akreditaci na oddlužení a v roce 2022 podali 9 návrhů, 

v roce 2023 podali 7 návrhů a v letošním roce 2024 už je 21 návrhů schválených a 3 návrhy 

jsou rozdělané.  

23.11.2024 pořádá Potravinová banka charitativní potravinovou sbírku v Kyjově Kauflandu, 

ve Bzenci v Penny Market a Drogerie DM. Ze sbírky se odvádí 20-30% do Potravinové 

banky do Brna. Informace jsou na FB – Poradna Kyjovsko. Dále sdělila, že poradna je 1x 

měsíčně ve Bzenci v prostorách MěÚ. Návrh ke kulatému stolu přizvat pracovníky ÚP ČR.  

 



                                                                                      

 

                                                                           
 

  

Mgr. Kristýna Scorvanová –sociální pracovnice Azylový dům Kyjov informovala o tom, 

že hodně klientů odchází do sociálních a nájemních bytů. Snaží se o to, aby klientky 

neodcházely do dalšího azylového bydlení. V současné době přibývá klientek závislých na 

alkoholu a drogách. Pokud je klientka závislá na alkoholu, tak každý den musí dýchat 

v kanceláři.  

Mgr. Simona Čáslavová – sociální pracovnice SASRD při CSS Kyjov informovala,  

že z dotace mají elektro auto a nabíjecí stanici v garáži. Budou mít opět pro klienty 

„KRABICE OD BOT“ – vánoční dárky. Pravidelně pořádají šatník, kdy nejbližší bude 

27.11.2024. Šatník je hodně navštěvovaný – kde jsou věci a oblečení pro děti a maminky. 

Jedenkrát měsíčně mají potravinové balíčky pro rodiny s dětmi z Potravinové banky. Také  

se budou účastnit 23.11.2024 charitativní potravinové sbírky v Hodoníně v Kauflandu. 

Získali příspěvek od KB pro 2 rodiny ve výši 50 tis. Kč. Pořádají pravidelně Mezigenerační 

výlety.  

Mgr. Hana Dokoupilová – sociální kurátorka pro mládež MěÚ Kyjov informovala,  

že k rodinám přistupují lidsky a vysvětlují, že jsou tu pro ně. Setkávají se cíleně, protože 

rodiny jsou psychicky vyčerpané. Nyní se dá více upracovat s dětmi než s rodiči.  

Mgr. Hana Kolaříková – sociální pracovnice pro rodiny s dětmi MěÚ Kyjov informace 

ohledně sociálního bydlení v Kyjově. Informace ohledně změny dávek ÚP ČR od 1.7.2024. 

Mgr. Petra Hradilová – Klub Bárka Charita Kyjov informovala, že jim zřejmě vyjde 

přesun Bárky do prostor farního dvora. Nyní vše chystají, aby se mohlo začít stavět.  

 

Jolana Svobodová- předsedkyně Studentského parlamentu informovala, že se schází 1x 

za měsíc a v současné době mají 12-náct členů.  

 

           Termín příštího setkání: 11.12.2024 od 13 hodin – přednáškový sál Městské knihovny     

                                                      Kyjov  

 

 

 

           Zapsala: Mgr. Hana Kolaříková  


